
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Warszawa, dnia 11 grudnia 2007 r. 
 
 

 
Pan 

Jacek Dominik 

Podsekretarz Stanu 

Ministerstwo Finansów 

 
ul. Świętokrzyska 12 
00-916 Warszawa 
 
 

Szanowny Panie Ministrze, 
 
 analiza przedłożonego projektu rozporządzenia Ministra Finansów w sprawie kas 

rejestracyjnych wskazuje na obowiązek ich wprowadzenia u wydawców czy w redakcjach, 

którzy uruchomili chociażby jeden w roku konkurs wiedzowy dla czytelników gdzie 

nagrodami może być sprzęt RTV, foto lub biżuteria. 

 Zgodnie z par. 3 rozporządzenia, Minister Finansów (MF) zwalnia z obowiązku 

ewidencjonowania obrotu w kasach fiskalnych podatników którzy m.in. nie przekroczyli 

kwoty 40.000 zł obrotu określonego w art. 111 ust. 1 ustawy o VAT. Z brzmienia tego par. 

wynika natomiast, że podatnicy dokonujący sprzedaży na rzecz osób fizycznych są 

obowiązani do ewidencji tego obrotu za pomocą kas fiskalnych. Następnie par. 

4 projektu rozporządzenia mówi o braku możliwości zastosowania tego zwolnienia przy 

dostawie m.in. sprzętu RTV, foto czy wyrobów z metali szlachetnych. 

 W ten sposób rozporządzenie rozszerzyło zakres obowiązkowej ewidencji o nieodpłatne 

przekazania osobom fizycznym nagród np. w ramach organizowanych przez wielu 

wydawców konkursów czy akcji promocyjnych, gdzie wartość kasy fiskalnej przekraczać 

może jednorazową wartość pojedynczych nagród. Jest to dziwny wymóg służący w naszej 

sytuacji tylko wypełnieniu zapisu, ponieważ obowiązek podatkowy od tej czynności 

realizowany jest na podstawie wystawianych faktur wewnętrznych. 



 O tym nowym obowiązku wynikającym z poprzedniego rozporządzenia o kasach 

fiskalnych (obecny projekt przedłuża ten nieodpowiedni stan rzeczy) opisywały publikacje 

prasowe jak i oficjalne wyjaśnienia służb skarbowych. 

 W związku z powyższym Izba postuluje odciążenie wydawców od stosowania tego 

przepisu przez wyłączenie podmiotowe konkursów, akcji promocyjnych prowadzonych 

przez redakcje prasowe albo też by naprawić tę sytuację dla całego rynku, należałoby 

zastosować w rozporządzeniu nazewnictwo ustawowe tj. ograniczyć obowiązek ewidencji 

(w tym wypadku brak zwolnienia) w kasach fiskalnych do sprzedaży (nie dostawy) na rzecz 

osób fizycznych. 

 Przedstawiając powyższe mamy nadzieję na ograniczenie zbędnej biurokracji, która nie 

znajduje uzasadnienia merytorycznego. 

 

  Z wyrazami szacunku 

   

 

 


